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Crna Gora 

Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja 

 

IZVJEŠTAJ 

SA 6. SASTANKA PODODBORA ZA POLJOPRIVREDU I RIBARSTVO 

 

1. UVODNE NAPOMENE 

 

Privremeni sporazum o trgovini i srodnim pitanjima stupio je na snagu 1. januara 2008. godine. Prema članu 43 

Privremenog sporazuma Evropska zajednica i Crna Gora osnivaju Privremeni odbor, koji de nadzirati primjenu i 

sprovođenje Privremenog sporazuma. U skladu sa članom 45 Privremeni odbor je na prvom sastanku u Briselu 

22.01.2008. godine, usvojio Poslovnik koji uključuje pravila funkcionisanja pet privremenih pododbora Evropske 

zajednice i Crne Gore. Pododbori su sastavljeni od predstavnika Evropske komisije i predstavnika Vlade Crne 

Gore i njima naizmjenično predsjedavaju obije strane, shodno članu 1 Poslovnika. U nadležnosti Podobora za 

poljoprivredu i ribarstvo je sprovođenje članova 27, 29, 30, 33, 97, 98 Sporazuma, sa Anexima 2, 3a, 3b, 3c, 4, 5, 

te Protokola 1, 2 i 3. 

Šestom sastanku Pododbora prethodile su obuhvatne i detaljne pripreme koje su počele znatno prije dobijanja 

dnevnog reda. Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja obavilo je pripremu delegacije za učešde na 

sastanku Pododbora u koordinaciji sa Ministarstvom vanjskih poslova i evropskih integracija.  

U skladu sa praksom prethodnih sastanaka, Ministarstvo je pripremilo Dokument koji sadrži pregled reformi u 

sektoru poljoprivrede i ribarstva, sa posebnim osvrtom na aktivnosti i rezultate ostvarene od prethodnog 

sastanka Pododbora održanog u martu 2012. Dokument je koncipiran tako da pruži odgovore na sva 

postavljena pitanja iz predložene agende sastanka Pododbora.  

Uz Platformu su dostavljeni najvažniji dokumenti koji su pripremani i usvojeni u periodu od prošlog sastanka 

Pododbora održanog u Podgorici: (i) Agrobudžet za 2013., (ii) Nacrt zakona o maslinarstvu, (iii) Koncept za 

Strategiju razvoja poljoprivrede i ruralnog razvoja, (iv) Kod dobre poljoprivredne prakse, (v) Zakon o 

veterinarstvu ("Sl. List CG" br. 30/12), (vi) Zakon o potvrđivanju Međunarodne konvencije o zaštiti novih biljnih 

sorti ("Sl. List Međunarodni ugovori" br. 4/13), (vii) Predlog Zakona o izmjenama i dopunama zakona o 

sredstvima za zaštitu bilja, (viii) Nacrt Zakona o izmjenama i dopunama zakona o zdravstvenoj zaštiti bilja, kao i 

6 pravilnika iz oblasti bezbjednosti hrane, 3 pravilnika iz oblasti veterine i 15 pravilnika iz fitosanitarne oblasti. 
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Takođe, razmijenjeni su i detaljni podaci o spoljnotrgovinskoj razmjeni između EU i Crne Gore o osnovnim 

poljoprivrednim proizvodima, prerađenim poljoprivrednim proizvodima, ribi i proizvodima od ribe. 

Navedeni dokumenti, na engleskom jeziku, dostavljeni su Evropskoj komisiji u predviđenom roku, tj. petnaest 

dana prije održavanja sastanka, što je omogudilo predstavnicima Evropske komisije blagovremenu pripremu za 

sastanak Pododbora. 

2. TOK SASTANKA PODODBORA  

Šesti sastanak Privremenog  pododbora za poljoprivredu i ribarstvo održan je u Briselu, 6. novembra 2013. 

godine. U radu sastanka učestvovali su predstavnici nadležnih generalnih direktorata Evropske komisije i 

državnih organa i institucija Crne Gore.  

Sastanak je, u ime Vlade Crne Gore, otvorio ministar poljoprivrede i ruralnog razvoja prof. dr Petar Ivanovid, u 

svojstvu šefa crnogorske delegacije, a u ime Evropske komisije Dirk Lange, šef jedinice za Crnu Goru i Island u 

Generalnom direktoratu za proširenje Evropske komisije.  

U uvodnom izlaganju ministar Ivanovid zahvalio se Evropskoj komisiji na korektnom izvještaju o napretku za 

pregovaračka poglavlja 11, 12 i 13. Ministar Ivanovid je ukazao da prepoznaje probleme i nedostatke u 

navedenim pregovaračkim poglavljima i istakao pet prioriteta kojim de se ministarstvo poljoprivrede i 

ruralnog razvoja baviti u narednom periodu: (i) uspostavljanje Ipard struktura, (ii) izrada Strategije razvoja 

poljoprivrede i ruralnih područja 2014-2020, (iii) kategorizacija objekata, (iv) rješavanje problema odlaganja 

nusproizvoda životinjskog porjekla, (v) granični prelazi (BIP), inspekcija i kontrola i postepeno rješavanje 

problema u sektoru ribarstva, naglašivši problem naše male i stare ribarske flote. Ministar Ivanovid je ukazao da 

je donošenje novih zakona i podzakonskih akata veoma važno, ali da je implementacija istih mnogo važnija. 

Činjenica da tri pregovaračka poglavlja u oblasti poljoprivrede, ruralnog razvoja, bezbjednosti hrane i 

ribarstva čine više od 1/3 cjelokupne pravne tekovine EU, zahtjeva od resornog Ministarstva, ali i cjelokupne 

Vlade i društva značajan reformski, administrativni i finansijski napor. Što se prije otpočne sa neophodnim 

reformama u tom pravcu, lakše de se završiti pregovori u ovim oblastima. 

U ime Evropske komisije, obratio se Dirk Lange, šef jedinice za Crnu Goru i Island i u svom uvodnom izlaganju 

predstavio poglavlja 11, 12 i 13 iz Izvještaja Evropske komisije o napretku Crne Gore za 2013. godinu. Lange je 

ukazao na ostvareni progres, dosadašnji proces održanih skrininga za tri navedena poglavlja, kao i da de 

Izvještaj o skriningu za pregovararčko poglavlje 13 Ribarstvo biti dostavljen do kraja decembra ove godine. 

Lange je u svom izlaganju objasnio formiranje Specijalne radne grupe za javnu upravu, tj. tijela koje de biti 

detaljno objašnjeno na Odboru za SSP 5. decembra 2013. godine u Podgorici. 

Nakon uvodnih izlaganja, u skladu sa dnevnim redom, na sastanku su razmatrana pitanja po najvažnijim 

oblastima, kako slijedi u daljem tekstu. 
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3. TRGOVINSKI ODNOSI U POLJOPRIVREDNOM SEKTORU 

 

3.1 Najnoviji podaci o bilateralnoj trgovini osnovnim i preradjenim poljoprivrednim proizvodima, uključujudi 

razmjenu statističkih podataka o trgovini   

 

Crnogorski predstavnici obezbijedili su detaljne statističke podatke o spoljnotrgovinskoj razmjeni osnovim i 

prerađenim poljoprivredim proizvodima Crne Gore sa svijetom, podatke o razmjeni sa Evropskom Unijom i 

razvoju bilateralne trgovine i međunarodne saradnje za period 2010-2012 i prvu polovinu 2013. Predstavnici 

Crnogorske delegacije istakli su da je u razmjeni sa tredim zemljama Crna Gora zabilježila rast uvoza i izvoza. 

Međutim, izvoz u zemlje EU u 2012. je opao, te je spoljnotrgovinski deficit, kada je u pitanju međusobna 

trgovina poljoprivrednim proizvodima, u 2012. porastao. Istaknuto je da je crnogorski proizvod koji se najviše 

izvozi vino koje je učestvovalo u ukupnom izvozu poljoprivrednih proizvoda u 2012. godini sa oko 28%. 

Komisija je izložila statističke podatke EUROSTAT o trgovini između Crne Gore i EU o osnovnim poljoprivrednim 

proizvodima i prerađevinama. Istaknuto  je da su razlike u podacima neznatne, unutar dozvoljenog prosjeka. 

Razlike su prmijedene kod izvoza piva, gdje je uočena nelogičnost i ti podaci de se dodatno provjeriti. Takođe, 

zapaženo je da je u odnosu na prethodne godine došlo do približavanja podataka MONSTAT-a i EUROSTAT-a. 

Obje strane su se složile da de još jednom provjeriti podatke za pivo. 

 

4. SPROVOĐENJE SSP – ZAŠTITA GEOGRAFSKIH OZNAKA 

4.1 Najnoviji podaci crnogorske strane o primjeni novog zakona o geografskim oznakama (objavljen u aprilu 

2011.) 

Crnogorska strana upoznala je EK o aktivnostima vezanim za zaštitu "Pljevaljskog sira" i izradu pravilnika koji 

proizilaze iz Zakona o oznakama porijekla, geografskim oznakama i oznakama garantovano tradicionalnih 

specijaliteta za poljoprivredne i prehrambene proizvode uz podršku TAIEX programa. Crnogorska strana istakla 

je da se aktivnije radi na edukaciji proizvođača. 

Evropska komisija pozdravila je aktivnosti na izradi pravilnika vezanih za Zakon o oznakama porijekla, 

geografskim oznakama i oznakama garantovano tradicionalnih specijaliteta za poljoprivredne i prehrambene 

proizvode. Takođe, istakli su da de i dalje podržavati aktivnosti u ovoj oblasti.  

 

5. SPROVOĐENJE SSP PROTOKOL 2 O VINU I ALKOHOLNIM PIDIMA  

Kratak pregled razvoja u sektoru vina i u bududim planovima za taj sektor (Zakon o vinu "Sl. list CG" br. 

36/07) 

Crnogorska strana upoznala je EK o ostvarenom napretku u sektoru vina, ukazala da de se u 2014. godini raditi 

izmjene i dopune Zakona o vinu i istakla značaj projekata rejonizacije vinogradarskih rejona u Crnoj Gori koji 
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de se realizovati kroz IPA projekat. Takođe je istakla da de tražiti ekspertsku podršku za usklađivanje domadeg 

sa EU zakonodavstvom.  

Komisija je pozdravila napredak u sektoru vina i istakla da bi bilo dobro da se Zakon o vinu prvo pošalje EK na 

komentare kako bi se procijenila usaglašenost samog zakona sa pravnom tekovinom EU i navela da se prvo 

urade Izmjene i dopune zakona o vinu kako bi se na pravi način uradila rejonizacija. 

 

6. POLJOPRIVREDA I RURALNI RAZVOJ 

6.1 Kretanja u oblasti poljoprivrede i ruralnog razvoja uključujudi pregled tekudih aktivnosti i obuka oblasti 

poljoprivrede i ruralnog razvoja  

 

U oblasti poljoprivrede i ruralnog razvoja crnogorska strana informisala je EK da je Vlada usvojila Zakon o 

maslinarstvu 24.10.2013. godine. Crnogorska strana je takođe obavijestila EK da je urađen Zakon o 

kooperativama i da se njegovo usvajanje očekuje do kraja 2013. godine. Kada je u pitanju registar 

poljoprivrednih proizvođača, postignut je pomak izradom Nacrta pravilnika o registraciji poljoprivrednih 

gazdinastava.  

Predstavnici EK su istakli da Zakon o maslinarstvu, koji je usvojen na Vladi, nije usklađen s pravnom tekovinom 

EU i predložili da se prije usvajanja u Skupštini revidira tj. da EK pošalje komentare na Zakon o maslinarstvu 

kako bi se moglo na vrijeme reagovati prije konačnog usvajanja u Skupštini. 

Na pitanje Ministra Ivanovida koji konkretno članovi Zakona nisu usaglašeni sa pravnom tekovinom EU, nije 

dobijen odgovor. Dogovoreno je da Komisija pošalje pisane komentare u što kradem roku. 

 

6.2 Planovi za ispunjenje početnog mjerila - "Strategija" 

Kada su u pitanju planovi za ispunjenje početnog mjerila, crnogorska strana je istakla da je Ministarstvo 

poljoprivrede i ruralnog razvoja počelo sa radom na Strategiji razvoja poljoprivrede i ruralnih područja, kao 

jednom sveobuhvatnom dokumentu koji pokriva period 2014-2020, s detaljnim akcinonim planom. U nacrtu 

je urađen koncept za Strategiju. Struktura Strategije odnosi se na srednjoročne i dugoročne prioritete. 

Strategija se radi uz podršku FAO konsultanata. Planirano je da bude usvojena na Vladi do kraja II kvartala 

2014. godine.  

 

Predstavnici EK su istakli da je jako važno da im se dostavi prvi Nacrt strategije i ukazali da Strategiju prati 

detaljan akcioni plan.  

 

6.3 Najnoviji podaci o administrativnim kapacitetima u oblasti poljoprivrede i ruralnog razvoja – 

administrativni kapaciteti ministarstva  
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Kada su u pitanju administrativni kapaciteti Ministarstva poljoprivrede i ruralnog razvoja, crnogorska strana je 

izvijestila EK o broju zaposlenih i istakla da je u sektoru za pladanje zaposleno 35, a u sektoru za ruralni razvoj 

5 ljudi. Naglašeno je da je do sada dosta urađeno sa stanovišta obuke i da de se dalje raditi na ovom pitanju. 

 

6.4 Državni budžet za poljoprivredu za 2013. - Pojedinosti i opis primijenjenih šema i nivo predloženog 

finansiranja. 

Crnogorska strana izvijestila je Komisiju o Agrobudžetu za 2013., izmjenama u odnosu na 2012., novim 

mjerama i njihovom sprovođenju. Takođe, izvijestila je o planovima vezanim za Agrobudžet za 2014.   

Predstavnici EK su pozdravili uvođenje novih mjera i novinu da su u Agrobudžetu za 2013. najavljenje 

izmjene za 2014. godinu. Takođe, EK je istakla da je budžet za poljoprivredu ograničen na 20 miliona zadnje 

četiri godine i iskazali bojaznost da de to biti nedovoljno u narednim godina kad je u pitanju izdvajanje 

sredstava za poljoprivredu. 

 

6.5 Najnoviji podaci o preraspodjeli sredstava za IPA komponentu V (IPARD) u IPA komponetu I i priprema za 

IPARD 2014-2020 uključujudi imenovanje kadra u strukturama za sprovođenje u bududem organu upravljanja 

i IPARD agenciji, napredak u pripremi IPARD Programa, podrška procesu kroz Twining projekat (IPA 2008) 

MIDAS projekat Svjetske banke.    

Predstavnici Ministarstva poljoprivrede i ruralnog razvoja upoznali su predstavnike EK o dosadašnjim 

aktivnostima kada je u pitanju realokacija sredstava iz IPA komponente V u IPA komponentu I. Naglašeno je 

da de se sredstva iz 2013. iskoristiti na način da se dio sredstava (cc 5 miliona EUR) implementira kroz grant 

podršku poljoprivrednicima, a ostatak (cca 2 miliona EUR) za izgradnju LPIS-a neophodnog za 

implementiranje direktnih pladanja po ulasku u EU. 

Predstavnici EK upoznati su sa kadrovskim promjenama unutar Ministarstva vezanim za Operativnu 

strukturu, imenovanjem pomodnika u Sektoru za pladanje i u Sektoru za ruralni razvoj (glavni nosioci 

implementacije IPARD programa). Sama predaja akreditacionog paketa Nacionalnom fondu je veliki korak 

naprijed ka implementaciji IPARD. Predstavnici EK upoznati su sa činjenicom da Ministarstvo konstantno radi 

na tome da se paket usavrši kako bi Crna Gora što prije počela sa implementacijom IPARD. Sektor za pladanje 

i Sektor za ruralni razvoj do sada su imali pomod od dva twining projekta (jedan je u toku), uz pomod kojih se 

napravila baza za pisanje IPARD programa kao i obuka zaposlenih u ovim sektorima.  

Predstavnici EK pozdravili su dosadašnje napore Ministarstva i savjetovali da se nastavi trenutni momentum 

rada, kako bi što prije došlo do implementacije IPARD. Takođe pozdravili su dosadašnje aktivnosti urađene 

kroz MIDAS projekat, kao i dalje aktivnosti (Farm registar) kroz ovaj projekat. 

 

6.6 Informacije o novom Nacrtu zakona o organskoj proizvodnji kao i najnoviji napredak u organskom 

sektoru.  
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Crnogorska strana je informisala EK da je Zakon o organskoj proizvodnji stavljen na dnevni red Skupštine i da de 

on biti usvojen do kraja ovog zasijedanja tj. najkasnije do kraja novembra mjeseca.  

Predstavnici EK su pozdravili to što de Zakon o organskoj poljoprivredi biti usvojen i istakli da de Ministarstvo 

poljoprivrede sada modi da radi na podzakonskim aktima koji proizilaze iz ovog zakona. 

 

6.7 Podrška donatora/međunarodnih finansijskih institucija u oblasti poljoprivrede  

 

Crnogorska strana predstavila je projekte koji se realizuju kroz finansijsku pomod i učešde donatora i 

međunarodnih institucija. Predstavljeni su projekti po poglavljima (11, 12 i 13), donatori kao i učešde sredstava 

iz IPA fondova. Posebno su istaknuti benefiti projekata koji su završeni u ovoj godini, status onih čija je 

realizacija u toku kao i planovi za naredni period. Kad je u pitanju podrška donatora i projekti koji se realizuju, 

predstavnike EK je zanimalo na koji način de se upotrijebiti sredstava od 50 miliona dolara iz Abu Dhabi Fonda 

za razvoj. Crnogorska strana je istakla da se radi o kreditnima, a ne grant-sredstvima koja de biti operativna 

2014. godine. Sredstva de biti namijenjena, isključivo, finansiranju razvojnih projekata u poljprivredi. 

 

7. RIBARSTVO 

Crnogorska strana je istakla da je svjesna situacije u kojoj je danas ribasrtvo u Crnoj Gori i predstavila par 

koraka u pravcu poboljšanja administartivnih kapaciteta. Istaknuto je da u Ministarstvu poljoprivrede 

trenutno rade dva službenika zaposlena na projektima uz nadu da de, u dogovoru sa Ministarstvom finansija, 

ostati da rade u Ministartsvu poljoprivrede. Kada je u pitanju rad ribarskih inspektora, planirano je da svaka 

lokalna uprava sa primorja da po jednog inpektora koji bi pomagao kolegama sa državnog nivoa, tako da 

ukoliko bi se realizovala takva aktivnost onda bi ukupan broj bio 11. Takođe planirana je i Izmjena i dopuna 

zakona o morskom ribarstvu i marikulturi za 2014. godinu. Za 2014. godinu planirano je da se donese i 

Strategija razvoja ribarstva 2014-2020. U 2014. godini planirano je da se izradi Nacionalni program razvoja 

ribarstva 2014-2017.  

 

Predstavnici EK su izrazili zabrinutost, obzirom da su administrativni kapaciteti jedinice za ribarstvo jako 

ograničeni (4 zaposlenih), kao i 3 ribarska inpektora, i da se u tom pogledu moraju preduzeti mjere. Pozdravili 

su ambiciozne planove, ali i dalje su skeptični kada su adminstrativni kapaciteti u pitanju, jer obzirom na broj 

zaposlenih, izgleda nemogude sve ovo realizovati u jednoj godini. Predstavnike EK je još zanimalo koji je to 

broj brodova koji sad imamo, i do  kojeg broja planiramo da povedamo našu flotu. 

Crnogorska strana je informisala EK da trenutno u CG imaju 113 registrovanih plovila koji se bave 

izlovljavanjem ribe, i da je od toga 90 plovila manja od 10 m. Naša strana je istakla da, prema istraživanjima 

koja su rađena za potrebe ulaska Crne Gore u EU, dovoljna je flota od 223 plovila, od čega bi 40 plovila bilo 

duže od 10 m, dok bi ostala bila manja plovila ispod 10 m. 
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8. BEZBJEDNOST HRANE, VETERINARSKA I FITOSANITARNA POLITIKA 

 

Kad je u pitanju Mjerilo 1 - usvajanje okvirnog zakonodavstva, crnogorska strana je informisala da formirana 

radna grupa intezivno radi na Zakonu o bezbjednosti hrane i da de Nacrt zakona za mjesec dana biti 

dostavljen EK na komentare. Takođe crnogorska strana je istakla da se Zakon o veterinarstu, koji je usvojen 

2012. godine prije otpočinjanja pregovaračkog procesa za ovo poglavlje, nalazi u anexu dokumenta i da 

očekujemo komentare EK kako bi, ukoliko bude potrebno, ušli u proceduru izmjena i dopuna. U oblasti 

fitosanitarne politike je takođe navedeno da su nacrti za dva okvirna zakona dostavljena EK na mišljenje i da 

se nalaze u anexu. Za izvještajni period objavljeno je 15 pravilnika iz oblasti fitosanitarne politike kao i 6 

pravilnika iz oblasti bezbjednosti hrane.  

EK je pozdravila stanje kad je u pitanju donošenje novih zakona i podzakonkish akata. Takođe i u ovoj oblasti EK 

je naglasila pitanje administrativnih kapacita koje je veoma važno ali isto tako i osjetljivo pitanje.  

Predstavnici crnogorske strane su predstavili planove za ispunjenje Mjerila 2 – Strategija za prenošenje i 

implementaciju legislative EU za poglavlje 12 Bezbjednost hrane, vetretinarska i fitosanitarna politika i 

informisali EK da je Strategija u fazi izrade i da de biti usvojena u 2014. godini. Istaknut je problem 

administrativnih kapacita koji su jako izraženi u ovom pregovaračkom poglavlju obzirom da je neophodno 

usvojiti 600 akata.  

Predstavnici EK su naglasili da se ipak stvari kredu i da je nakon dvije uspješne Taiex misije, stanje sad mnogo 

bolje i poručili predstavnicima CG da nakon izrade prvog nacrta Strategije, dostave EK na komentare.  

Kad je u pitanju Mjerilo 3 - klasifikacija objekata, naša strana je istakla da je 1. X 13. počela sa radom radna 

grupa, koja uz ekspertsku pomod sprovodi pripremne aktivnosti koje se ogledaju u ažuriranju postojedih lista 

registrovanih objekata, pripremu kontrolnih listi u skaldu sa EU standardima, obuku radnih timova 

(inspektora i administrativnog osoblja) koji de vršiti kategorizaciju. Crnogorska strana je takođe izvijestila EK 

da je planirano da se do februara sprovede na licu mjesta praktična obuka inspektora, kao i upoznavanje 

operatera sa planiranom kategorizacijom. Naša starna je istakla da smatra da de se krajem I kvatrtala 2014. 

godine stvoriti uslovi za otpočinjanje kategorizacije. 

Predstavnici EK su ukazali, kad je Mjerilo 3 u pitanju, da je mnogo lakše prvo uraditi evaluacija objekata za 

proizvođače hrane neživotinjskog porijekla a nakon toga za proizvođače hrane životinjskog porijekla. 

Kada su u pitanju administrativni i institucionalni kapacitieti naša strana je ukazala da Ministarstvo 

poljoprivrede i ruralnog razvoja u čijem su sastavu Veterinarska i Fitosanitara uprava, planira da usvoji novu 

sitematizaciju kojom de se kreirati neophodna radna mjesta i zaposlenja, kako bi se ostavrili preduslovi za 

uspješnu transpoziciju i implementaciju. Takođe, naša strana je izvjestila da nije bilo novih zapošljavanja. 

Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja planira da uspostavi jedinicu odgovornu za bezbjednost hrane, 

veterinu i fitosnaitarnu politiku. U dijelu koji se odnosi na labaoratorije navedeno je da se kontinuirano radi 

na implementaciji novih metoda i drugih povezanih aktivnosti u sklopu nadležnosti.  

U oblasti identifikacije i registracije životinja naša strana je informisala da, u sklopu Projekta IPA 2011 

“Jačanje veterinarske uprave Crne Gore” u izvještajnom periodu, pažnja je usmjerena na kontrolu 
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registrovanih farmi, identifikaciju i eliminaciju neusaglašenosti kao i na podizanje svijesti upotrebom 

administrativnih i kaznenih mjera. Efekti su mjerljivi ali je procjenjeno da je potrebna kontinuirana edukacija 

za držaoce, subjekte u poslovanju hranom i veterinare. Kao sljededi korak planirano je da se registracijom i 

identifikacijom obuhvate farme koje drže svinje. 

Naša strana je kratko iznijela podatke o dosadašnjim aktivnostima na sprovođenju oralne vakcinacije lisica 

protiv bjesnila kao i klasične svinjske kuge u Crnoj Gori. Do sada su izvršene 4 kampanje, dvije finansirane od 

EU, u okviru IPA 2008. projekta "Podrška za suzbijanje i iskorjenjivanje bjesnila i klasične kuge svinja". Druge 

dvije, koje su izvršene u jesen 2012. i proljede 2013., su u potpunosti finansirane iz budžeta Crne Gore, u 

iznosu od 284.889 €. 

U skladu s dogovorenim aktivnostima, Delegacija EU je uspješno sprovela tender za naredne dvije kampanje 

koje de pokriti jesen 2013. i proljede 2014. (IPA 2012 projekta "Razvoj sistema bezbjednosti hrane, 

veterinarstva i fitosanitarnog nadzora u Crnoj Gori " u iznosu od 600.000€. Bududi da je sporazum potpisan s 

odabranim dobavljačem za iznos od 316,250€ te da još uvijek postoje sredstva za ove aktivnosti u okviru 

projekta, naša strana je izrazila zahvalnost Delegaciji EU u Crnoj Gori zbog obezbjeđivanja finansiranja još 

dvije kampanje oralne vakcinacije lisica za i drugih divljih životinja, za jesen 2014. i proljede 2015. godine. 

Naša strana je istakla da su sredstva, kao naše učešde, obezbijeđena u budžetu, za pradenje i evaluaciju 

uspješnosti sprovedenih kampanja vakcinacija kao i za pradenje prisustva virusa klasične kuge svinja u 

populaciji divljih svinja. 

Predstavnici EK još jednom su istakli da daju punu podršku navedenim aktivnostima i saradnji sa Veterinarskom 

upravom i Ministarstvom poljoprivrede i ruralnog razvoja. 

 

Sastav crnogorske delegacije: 

 

1. Petar Ivanovid, ministar poljoprivrede i ruralnog razvoja, 
2. Danijela Stolica, pomodnik ministra, Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja, 
3. Velimir Šljivančanin, II Sekretar, Ministarstvo vanjskih poslova i evropskih integracija, 
4. Kristina Lapčevid, savjetnik ministra, Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja, 
5. Darko Konjevid, pomodnik ministra, Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja, 
6. Blagota Radulovid, pomodnik ministra, Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja, 
7. Nemanja Katnid, šef kabineta, Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja, 
8. Aleksandar Joksimovid, direktor Instituta za biologiju mora, Institut za biologiju mora, 
9. Zorka Prljevid, direktor Fitosanitarne uprave, Fitosanitarna uprava, 
10. Biljana Blečid, direktor Veterinarska uprave, Veterinarska uprava. 
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